
Komisia územného plánovania a ţivotného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 31.01.2015 

Číslo: 1836/2015/ORRPaIP/09901 

Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 
e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 240  

Fax: 055/7268 149 
 

ZÁPISNICA 

z 8. zasadnutia Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 31.03.2015 

 

PROGRAM 
1. Otvorenie 

2. Záverečný účet  Košického samosprávneho kraja za rok 2014 

3. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2015 

4. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho kraja 

v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 

o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o podmienkach 

poskytovania finančného príspevku akreditovanému subjektu, právnickej osobe, fyzickej 

osobe alebo obci na vykonávanie opatrení sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej 

kurately na území Košického samosprávneho kraja 

6. Stratégia rozvoja cestovného ruchu v Košickom kraji do roku 2020  

7. Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti ţivotného prostredia   

8. Záver. 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie Gejza Sačko v úvode zasadnutia privítal členov komisie a pozvaných hostí. 

Konštatoval, ţe na zasadnutí bolo z 19 členov komisie prítomných všetkých 19 členov – 

komisia bola uznášaniaschopná.  

Vzhľadom na to, ţe do programu 10. zasadnutia Zastupiteľstva KSK nebude zaradený Návrh 

Všeobecne záväzného nariadenia KSK o podmienkach poskytovania finančného príspevku 

akreditovanému subjektu, právnickej osobe, fyzickej osobe alebo obci na vykonávanie 

opatrení sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately na území KSK, predseda komisie 

navrhol, na základe odporúčania Organizačného odboru Úradu KSK, vypustiť uvedený bod 

z programu 8. zasadnutia komisie a predloţil upravený program rokovania na schválenie.   

 

Uznesenie č. 04/2015: 

Komisia schválila upravený program zasadnutia komisie.  

 

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní:     19    

Za: 19 



Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 2  

Záverečný účet  Košického samosprávneho kraja za rok 2014 

 

Vyjadrenie: 

Vedúca odboru financií Ing. Mária Karafová informovala o záverečnom účte KSK za rok 

2014. Výkon samosprávnych funkcií zabezpečoval KSK zo svojich vlastných príjmov, ale 

financovanie týchto kompetencií bolo podporované aj rôznymi grantovými schémami 

z ministerstiev, finančnými prostriedkami z fondov EÚ a transfermi zo štátneho rozpočtu. 

Zároveň zabezpečoval Košický samosprávny kraj z vlastných príjmov aj financovanie 

právnických a fyzických osôb poskytujúcich sociálnu starostlivosť, financovanie súkromných                             

a cirkevných školských zariadení a vyrovnávanie straty, ktorá vznikla dopravcom 

z poskytovania sluţieb vo verejnom záujme. Aj napriek zloţitej finančnej situácii sa KSK 

podarilo udrţať stabilnú finančnú situáciu v rozpočtovej oblasti aj v oblasti riadenia dlhu. 

Prebytok rozpočtového hospodárenia je vo výške 4 025 804 € a jeho prevod do peňaţných 

fondov je navrhovaný v zmysle návrhu uznesenia Zastupiteľstva KSK.    

                                 

Diskusia: 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 05/2015: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v zmysle 

uznesenia.    

   

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 3  

Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku  2015  

 

Vyjadrenie: 

Vedúca odboru financií Ing. Mária Karafová informovala o návrhu zvýšenia beţných 

a kapitálových príjmov a výdavkov a finančných operácií. Pripomenula, ţe v 2. Úprave 

rozpočtu KSK v roku 2015 sú premietnuté výsledky zo Záverečného účtu KSK za rok 2014, 

navrhované výdavky z centrálnej rezervy, úpravy vyplývajúce z dotácií zo štátneho rozpočtu, 

z grantov a transferov na projekty z fondov EÚ a pod.  

 

Diskusia: 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 06/2015: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v zmysle 

uznesenia.    

   

 



Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 4  

Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho 

kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 

3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Mária Karafová informovala o poskytnutých dotáciách. Suma vyčlenená v rozpočte KSK 

na rok 2015 na dotácie predstavuje čiastku 200 000 €, z toho na dotácie do 3300 €  100 000 €. 
Celková výška poskytnutých dotácií od začiatku roka 2015 na základe rozhodnutia predsedu 

Košického samosprávneho kraja je 4 200 €. 

 

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 07/2015: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní:     19  

Za: 19 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 5 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 

o podmienkach poskytovania finančného príspevku akreditovanému subjektu, 

právnickej osobe, fyzickej osobe alebo obci na vykonávanie opatrení sociálnoprávnej 

ochrany detí a sociálnej kurately na území Košického samosprávneho kraja 

 

Vyjadrenie: 

Návrh VZN KSK vypustený z programu zasadnutia.   

 

K bodu č. 6 

Stratégia rozvoja cestovného ruchu v Košickom kraji do roku 2020  

 

Vyjadrenie: 

Materiál prezentovala Ing. Adriana Šebešová, vedúca referátu cestovného ruchu.  

Predloţený materiál predstavuje strednodobý strategický dokument pre oblasť rozvoja  

cestovného ruchu na území Košického kraja. Analytická časť dokumentu mapuje vývoj 

cestovného ruchu v Košickom kraji od roku 2009, postavenie Košického kraja v porovnaní 

s ostatnými krajmi Slovenska a analýzu problémov, ktoré ovplyvňujú rozvoj v tejto oblasti.  

Strategická časť dokumentu zadefinovala víziu, ciele a opatrenia na dosiahnutie týchto cieľov 

a na jej naplnenie. Vízia  stratégie sa plánuje dosiahnuť prostredníctvom štyroch špecifických 

cieľov. 



Stratégia rozvoja cestovného ruchu v Košickom kraji do roku 2020 je nástrojom pre rýchlejší 

rozvoj cestovného ruchu a jeho prínos pre ekonomiku. Môţe tvoriť základ pre podnikateľské 

plány a projektové zámery pre miestnych a regionálnych aktérov. Zároveň je základom pre 

moţnosť čerpania prostriedkov z podporných finančných nástrojov EÚ a Slovenska. 

  

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

V rámci diskusie Gejza Sačko vysvetlil obmedzené moţnosti dopravného sprístupnenia 

destinácií cestovného ruchu autobusovou dopravou vo verejnom záujme. Ing. Adriana 

Šebešová uviedla pozitívny príklad dopravného spojenia SNV so Slovenským rajom 

prostredníctvom sluţieb súkromných dopravcov, čo potvrdila aj Edita Šáfranová. Ing. 

Ľubomír Šimko pripomenul dôleţitosť dopravného sprístupnenia prírodných zaujímavostí 

(napr. Herľany) a kultúrnych pamiatok prostredníctvom ciest vo vlastníctve KSK 

a plánovanie ich rekonštrukcií s ohľadom na cestovný ruch. Ing. István Zachariaš upozornil, 

ţe v novom plánovacom období do roku 2020 budú z Európskych  zdrojov obmedzené 

moţnosti financovania ciest, preto KSK plánuje poţiadať EIB o úver. Na záver Ing. Adriana 

Šebešová spomenula príkladnú spoluprácu referátu cestovného ruchu s odborom dopravy.  

 

Uznesenie č. 08/2015: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní:     19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 7 

Vyjadrenie: 

Ing. Oliver Kovács, zástupca riaditeľa Úradu KSK, informoval o aktuálnych problémoch 

v oblasti ţivotného prostredia. Zameral sa hlavne na nasledovné témy:  

1. surové zhodnocovanie plastov v obci Janík, informácia o ukončení posudzovania zámeru 

a odporúčanie na realizáciu (MŢP SR), 

2. výstavba medziskladu pre vysokorádioaktívny odpad, ktorý má byť vrátený z Ruskej 

federácie po prepracovaní vyhoretého jadrového paliva z ukrajinských JE (medzinárodné 

posudzovanie EIA), 

3. informácia o zatvorení prevádzky minioceliarne Stráţske k 1.4.2015, 

4. informácia o stave konania v ţiadosti o predĺţenie lehoty pre geologický prieskum na 

prieskumných územiach Čermeľ – Jahodná a Novoveská Huta, 

5. informácia o zámere výstavby výrobnej jednotky membránovej elektrolýzy a výrobnej 

jednotky kryštalickej soli v areáli Chemko Stráţske, 

6. informácia o zámere na výrobu hydraulických plnív pre sypké stavebné hmoty v areáli 

ČOV v Kokšov – Bakši, 

7. informácia o plánovaných zámeroch na realizáciu zariadení na zber, úpravu a spracovanie 

odpadov v mestách a obciach Košického kraja.    

 

Diskusia: 

V rámci diskusie, v súvislosti so zámermi, spracovanými správami a posudzovaním činností, 

sa Ing. Ľubomír Šimko zaujímal o to, či je spracovaný alebo pripravovaný projekt, ktorý by sa 

komplexne zaoberal problematikou vyuţitia geotermálnej energie v Košickom kraji.  



Ing. Oliver Kovács konštatoval, ţe sa takýto projekt v súčasnosti nepripravuje (problémom sú 

v Olšavskej doline vlastnícke vzťahy k prieskumným územiam).  

Ing. Waldemar Vislay sa zaujímal o podrobnosti plánovaných aktivít v Janíku.  

Ing. Kovács na poţiadanie upresnil názov navrhovateľa zámeru.  

 

Informácia o plnení uznesenia č. 32/2014 Komisie ÚPaŽP Zastupiteľstva KSK   

Na základe uvedeného uznesenia má Úrad KSK zvolať pracovné rokovanie zástupcov 

Ministerstva pôdohospodárstva SR, Ministerstva ţivotného prostredia SR, Ministerstva 

zdravotníctva SR, Štátnej veterinárnej správy a Mestskej organizácie Slovenského rybárskeho 

zväzu Michalovce za účelom riešenia zmeny reţimu lovu rýb na Zemplínskej šírave.  

 

Ing. Kovács intenzívne rokuje s MŢP SR, odborom štátnej vodnej správy (Ing. Tibor Dobiaš). 

V súčasnosti je pripravený návrh novely zákona o rybárstve, ktorý je potrebný na úrovni MŢP 

SR zaradiť do legislatívneho plánu ministerstva a spustiť vnútro i medzirezortné 

pripomienkovanie navrhovaného legislatívneho materiálu, dotiahnuť do konca schválenie 

navrhovanej novely. Tento proces je plne v kompetencii MŢP SR. Úrad KSK nemá 

kompetencie na riadenie a urýchlenie procesu schvaľovania právnej normy. KSK bude 

naďalej sledovať a podnecovať k aktivite príslušné orgány, ktoré sú za priebeh schvaľovania 

zodpovedné (MŢP SR).  

 

 

K bodu č. 8  

Záver 

Členovia komisie sa dohodli na termíne najbliţšieho zasadnutia, ktoré je plánované  

 

dňa 02. 06. 2015 (utorok) o 13:30 hod. 
 

Predseda komisie na záver všetkým poďakoval za účasť a ukončil rokovanie.  

 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

Gejza Sačko 

predseda komisie 

 

 

 

 

 


